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VRAGEN van de Stadspartij van de heer A. Sijbolts betreffende balansventilatie in 
woningen. 
(Binnengekomen: 1 juni 2011). 
 
 
Uit een recent landelijk onderzoek in opdracht van het ministerie van Infrastructuur en 
Milieu, blijkt opnieuw dat ventilatiesystemen in nieuwbouwwoningen zorgen voor 
een ongezond binnenmilieu en aldus kunnen leiden tot gezondheidsklachten bij 
bewoners.  
In KRO’s Brandpunt van 15 mei jl. bevestigt staatssecretaris Atsma dat de problemen 
zich voordoen in meer dan één miljoen woningen en dat er duizenden zieke bewoners 
zijn.  
 
Met name balansventilatie met warmteterugwinning staat in een kwaad daglicht 
vanwege haar mogelijke bijeffecten: herrie, tocht en gezondheidsklachten (o.a. 
longklachten, allergieën, astma, chronische moeheid). Van de 150 onderzochte 
woningen met balansventilatie bleek overigens geen enkele aan de wettelijke normen 
van het bouwbesluit te voldoen. 
  
Balansventilatie is al 30 jaar op de markt en veroorzaakt al 30 jaar klachten. Al twee 
decennia verschijnen er alarmerende rapporten en artikelen waaruit blijkt dat het 
systeem niet uitontwikkeld is. Onduidelijk blijft wat de oorzaken zijn van de 
ziekmakende effecten van dit systeem. De roep om epidemiologisch en fundamenteel 
onderzoek is echter nog steeds niet gehonoreerd. 
 
Staatssecretaris Atsma vraagt zich af of dit ventilatiesysteem voor de lange termijn 
wel toegepast kan blijven worden. Hij pleit voor (nog meer) nader onderzoek. 
Hoogleraar Gezondheid van Gebouwen prof.dr. J.E.M.H. van Bronswijk (TUE) is 
voor directe actie: ‘In sommige woningen is de luchtsituatie dusdanig alarmerend, dat 
eigenlijk onmiddellijk zou moeten overgegaan tot evacuatie van de bewoners.’ 
 
Intussen worden klachten van gedupeerden door verhuurders en bouwers veelal 
afgedaan met ‘aanpassingen’ aan het bestaande systeem. Dit biedt geen oplossing 
zolang onduidelijk blijft waar het eindproduct aan zou moeten voldoen willen 
gebruikers er niet ziek van kunnen worden. Uit GGD-onderzoeken die in 2007 en 
2009 plaatsvonden in de wijk Vathorst in Amersfoort bleek dat het voldoen aan het 
bouwbesluit geen garantie is dat gezondheidsschade uitblijft. 
 
Gemeenten hebben een zorgplicht t.a.v. de volksgezondheid. De GGD is de instantie 
die deze zorgplicht uitvoert. Ondanks het feit dat het ministerie van I&M gedupeerden 
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van balansventilatie verwijst naar de GGD, negeren deze diensten over het algemeen, 
veelal om budgettaire redenen, de meldingen van gezondheidsklachten die aan dit 
systeem worden toegeschreven. Als er al adviezen worden gegeven reiken deze niet 
verder dan het doen van aanpassingen, d.w.z. het plaatsen van geluiddempers en 
nieuwe filters en het reinigen van het systeem.  
 
In de stad Groningen zijn een aantal wooncomplexen bekend waar 
ventilatieproblemen spelen of hebben gespeeld: de Akkerstraat/Parallelweg, de 
Moesstraat/Studio (zowel de woningen als de bedrijfsruimten), de Sloep, de Kop van 
Oost, de Griffeflat en Tresoor.  
Gezien de resultaten van het landelijk onderzoek is te verwachten dat er meer 
complexen in de stad te maken hebben met ventilatieproblematiek.  
 
De Stadspartij stelt hierover de volgende vragen:  
 
1. Is het College bekend met de uitzending van KRO Brandpunt van 15 mei jl.. 

over de ziekmakende effecten van ventilatie in woningen? 
 
2. Is het College op de hoogte van het in opdracht van het ministerie van I&M 

door BBA en het RIVM recent uitgevoerde landelijk onderzoek naar de 
kwaliteit van mechanische ventilatie? 

 
3. In hoeveel woningen in de stad is een balansventilatiesysteem met wtw 

geïnstalleerd? 
 
4. Is het College bekend met klachten van bewoners uit voornoemde zes 

wooncomplexen over slecht functionerende balansventilatie? 
 
5. Wat heeft de GGD feitelijk gedaan met meldingen van bewoners uit elk van 

deze complexen m.b.t. gezondheidsklachten als gevolg van een slecht 
binnenmilieu door ventilatieproblemen? 

 
6.  Zo er sprake is geweest van inspectie of onderzoek door de GGD, heeft dit 

geresulteerd in een advies aan bewoners en/of aan verhuurders? 
Bij welke complexen is dit het geval? En hoe luidt het advies? 

 
7. Is de bouwinspectie ingeschakeld bij het oplossen van ventilatieproblemen in 

voornoemde complexen? Zo ja, heeft dit tot een oplossing geleid? 
 
8. Heeft de bouwinspectie de betreffende ventilatievoorzieningen beoordeeld in 

het kader van de vergunningverlening, en bij de oplevering gecontroleerd op 
mogelijke installatiefouten, zoals lekken in kanalen en units, en foute plaatsing 
van ventielen en dakdoorvoeren?  

 
9. Welke deskundigheid heeft de bouwinspectie op het vlak van 

installatietechniek? 
 
10. Is er sprake geweest van handhaving in situaties waar de verhuurder niet 

bereid bleek de problemen snel en afdoende op te lossen? 
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11. Is het College het met de Stadspartij eens dat balansventilatie niet langer  
toegepast mag worden zolang onduidelijk is waarom gebruikers er ziek van  
kunnen worden?  

 
12. Welke maatregelen is het College van plan te nemen ter voorkoming van 

nieuwe balansventilatieproblemen?  
 
13. Welke maatregelen is het College van plan te nemen om bestaande klachten zo  
 snel mogelijk definitief op te lossen? 
 
14 Kan het College aangeven in hoeverre de gemeente aansprakelijk te stellen is  

vanwege het niet vervullen van haar zorgplicht waar het gaat om gemelde 
klachten van inwoners over balansventilatie, een systeem dat ook bij de GGD 
bekend staat als een niet uitontwikkelde technologie? 

 
15. Aangezien de rijksoverheid verantwoordelijk is voor het op de markt houden 

van dit riskante ventilatiesysteem en de markt niet in staat is gebleken de 
randvoorwaarden te scheppen om balansventilatie tot een onverdacht systeem 
te maken, ligt het verzoek voor de hand of het College er bij staatssecretaris 
Atsma op aan wil dringen op korte termijn balansventilatie te verbieden. Is het 
College daartoe bereid? 

 
 


